

中国核心期刊(遴选)数据库 收录期刊

QK1733220 311
CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2017 12

中旬刊(总第475期/第36卷)

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊(光盘版)

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

价值工程

ISSN 1006-4311



35>

9 771006 431068

万方数据

价值工程

2017年12月中旬刊(总第475期/第36卷)
1982年创刊 2017年12月18日出版

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

名誉总编:郜明信

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编 辑 部:马慧霞

刘英祿

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿信箱:vezzsrbj@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

印 刷:廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄市槐安西路88号卓达
物业楼A501室

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 企业采购与付款内部控制的实践分析 刘娜等(1)
基于卓越计划工程环境建设,延展在金工实训中的现场管理功能
..... 杜新宇(4)
资源型城市转型理解辨析与对策思考 陈力等(7)
创业板上市公司审计风险分析及规避对策 易志帅(10)
港航工程造价中存在的问题及控制策略探究 乔华倩(15)
铁路运输组织的优化分析 郑同江(17)
强化工程施工技术与管理的途径及方法研究 颜恣(19)
浅谈废弃物物流的现状与发展对策 梁婵卓(21)
高等职业院校内部质量保证体系建设方法探析 王博荣等(23)
浅议海原县西安镇蔬菜基地高效节水灌溉工程及运行管理的意义
..... 冯光瑞(25)
改进 FMEA 在港口企业特种设备安全管理中的应用 陈全等(27)
出境旅游安全风险及防控对策 黄英(30)
施工单位档案的部门立卷管理模式探讨 黄斐(33)
浅述施工工期、质量、安全的控制措施 蒋宏大(35)
铁路隧道施工安全管理与风险预警技术的运用 王飞(37)
宁夏地区图书馆虚拟参考咨询存在的问题及对策 魏菁(40)
安徽高速公路建设工程绩效评价研究 陈亮(42)
地市供电企业团组织建设的实践及探索 陈奋(47)
配网物资差异化采购方法研究 林苗苗(49)
高校多媒体设备价值分析 顾利红(51)
PPP 项目中双角色主体问题分析 高宇等(53)
新常态下青海精准扶贫新思路 郭蒙等(56)
江苏企业研发机构研发投入特征研究 李旭东等(58)
高校后勤维修管理研究初探 薛冬杰(61)
碳限额与交易约束下企业可持续发展成本战略研究 马忠民等(63)
基于 ECM 模型的国内外铜期货价格联动关系研究 杨莉(65)
政产学研用“五位一体”的高素质邮政管理人才培养模式
..... 田帅辉等(67)
基于多元统计分析的区域经济研究 宋扬扬等(70)

* 价值链·供应链 *

- 基于讨价还价博弈的销售商转运价格研究 宋乃绪等(74)
大数据环境下城市共同配送体系建设 凌斌涛(78)
中国装备制造业产业链风险评价体系构建 王玲俊等(80)

* 功能载体创新 *

- 关于锅炉安装主要技术措施的探讨讨论 赵国新(82)
水泥路面碎石化施工技术探讨 李光宏(84)
建筑结构抗震优化设计研究 王友三(86)
基于侧装式整装自卸车的机电液控制系统设计 王峰等(88)
地铁隧道施工对既有桥梁变形的控制 王云龙等(90)
谈沥青路面预防性养护新技术 苏敬华(92)
基坑内干扰地层中增补承压井减压降水的技术应用 杨顺等(94)
新型 HDS 耐磨钢板火焰气割工艺优化 庄利利(97)
水利工程堤防防渗施工技术初探 庞海娇(99)
基坑工程之“坑中坑”工程探析 项文江(101)

链轮轴组轴承座拆卸方法的研究	孟凡(104)
电磁辐射天线加长杆技术在采煤工作面电磁监测过程中的 研制与应用	姚世林(105)
SF 伸缩缝施工工艺和质量控制要点	冯跃坤等(107)
高原湿陷性黄土地区冲沟高填方路基施工工艺及质量控制	尹懂懂(109)
矿用皮带机滚筒轴承拆卸方法的研究	李亚宁(111)
浅析岱黄公路府河大桥改造方案研究	李尚松(112)
盾构进洞洞门加固及始发进洞技术研究	马昌元(114)
大规模风电并网地区无功协调控制策略研究	石开明等(118)
计算机内置智能应急供电设备的设计	李民等(120)
抑制波纹晶体管开关稳压电源电路设计	孙亚中等(122)
深基坑围护位移及沉降监测中曲线回归分析法的运用技术	石涛(124)
鹤煤九矿-420 硐室群加固方案探析	王方晨(127)
基于 NE567 的电力载波串口信号传输系统的设计	张国平(129)
600MW 机组低氮排放改造效果分析	孙忠雨等(131)
连续流动分析仪测水质总磷、总氮注意事项及质量控制	葛磊(133)
过盈配合组装方法的研究	李凯(135)
* 价值应用 *	
基于 SPSS21.0 分析的高校图书馆留学生满意度调查	史慧丹(136)
银行业务处理的回归测试工具的设计与开发	詹金珍(140)
应用型项目平台下硕士生创新能力培养研究	邓孝祥等(143)
基于企业岗位需求的工程造价专业人才培养模式研究	王玉雅等(145)
学徒制背景下高职院校教师胜任力研究	叶煜等(147)
电动轮廓仪示值误差测量结果不确定度的评定	黄荣辉(149)
BIM 技术在临时工程规划设计中的应用	王志山(150)
基于 PHP 的信息系统数据安全性分析与探讨	焦显伟(153)
云计算环境下的信息系统运维模式研究	顾昊旻等(155)
关于联合上汽车享家开展现代学徒制高职教育的探索与实践	涂杰(157)
在新形势下,简谈提高大学生就业质量的几点对策	张晓薇(159)
水利设计工程中生态理念的应用	刘斌(161)
现代船舶舾装设计与制造效率提高方法研究	叶江波(163)
在役高速公路路基性能评价及快速检测技术分析	徐天楸(165)
设计中的矢量图形研究	王君(167)
回族地区公共图书馆特色服务思考	吕敏(169)
机电一体化在工程专业中的应用	黄中玉(171)
基于大数据分析的电力系统状态实验仿真	谢科军等(173)
基于创新作品制作提升大学生综合创新素质的研究与实践	葛升平等(175)
大数据环境下网络舆情发展阶段分析	油永华(177)
大学生创业技能的灰色模糊综合评价	徐剑等(180)

基于 WebGIS 的水稻病虫害预警信息系统设计与实现	谢轩等(183)
价值工程在特色小镇建设中应用的探析	韩东民(185)
如何有效提高高校人才培养质量	王骏飞等(188)
海原县 2017 年脱贫销号村农村水利项目的意义	田风国(190)
BIM 教育融入工程管理类专业现状调查与分析	黄剑等(192)
浅谈燃煤亚微米颗粒物的形成与控制	陈璞金(195)
应用型本科班主任成为班级职业导师的探讨	阎涛等(197)
基于个性化导购的商品智能动态推荐系统	姚剑等(199)
浅谈高职院校优质校建设	杨洁(201)
关于水土保持监测抽样方法的思考	汪斌(203)
规范共享单车的对策思考	李龙旭(205)
节点电压向量法在计量检定工作中的应用	韩越(207)
数据挖掘在铸造企业的应用研究	杨军等(209)
基于互联网+智能手环应用遐想	习立瑛(211)
音频流媒体数据监控平台建设	范晓梅(212)
“双师双能型”辅导员队伍建设存在的问题和对策	冯社洪(214)
如何提升土木工程专业学生经济管理能力的研究	文艳芳等(216)
新疆人影标准化作业点视频监控系统无线传输的设计	胡帆等(217)
基于学习资源云平台的大学生创新创业实践探索	徐柏权(219)
低温破坏能评价沥青混合料低温性能研究	郭博等(221)
应用型本科经济管理学科实验室建设研究	梁琨(223)
高职院校学报与本校科研的交互关系分析	黄嘉丽(226)
影响电力消费的因素——基于省域面板数据分析	孙楚钰等(228)
广西高校少数民族大学生体质变化分析	刘雪梅(233)
高职院校资源库的建设现状与思考	唐伦(236)
消防安全实时监测预警系统关键技术的研究	牟福元等(238)
药物制剂压片技能大赛培训体系构建的实践与研究	薛迎迎等(240)

*** 理论综述 ***

我国住房公积金个人贷款资产证券化风险监控研究	周雯珺等(242)
探讨我国护士排班问题的研究进程及发展	苑玲玲(244)

*** 综合 ***

基于项目“三人表决器”的电子设计自动化课程流程设计	陈华敏等(246)
职业技能大赛对推动《Android 应用开发》课程项目化 改革的探索	李桂珍(248)
西方家庭抗逆力理论的发展与未来趋势	汪玲萍等(250)
基于高职酒店管理学生实习后人才培养调查的课程建设思考	阳淑媛(252)
基于技能大赛背景下的非英语专业英语听说课现状和 改善措施分析	丁冬梅(254)
基于 MOOC+翻转课堂模式的“土地信息系统”课堂实践	王晓轩等(256)
基于“专接本”学生特点的学生教育管理初探	陈健(258)

Value Engineering

(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982

Vol.36 12.b

(Sum No.475)

Published in Dec. 18, 2017

Inscribed:

Yuan Baohua

Honorary Editor-in-Chief:

Gao Mingxin

Executive Editor-in-chief:

Gao Zhibiao

Manager:

Hebei Association for
Science and Technology

Sponsor:

Hebei Institute of
Technology Economy and
Modern Management

Chief Editor's Department:

Shi Rui

Editor:

Editorial Team of VE

Publisher:

Magazine Publishing House of VE

Address:

Room A501, Zhuoda Property
House, No.88 Huai'an Road

Tel: (0311) 87024742

E-mail:

vezszbjb@163.com

Printed by:

Changling Printing House, Langfang

Distributor:

Shijiazhuang Post Office

Subscriptions:

Chinese Local Post Office

Domestic Issue Code: 18-2

Domestic Single Price:

¥30.00

Overseas Single Price:

\$ 30.00

Open Publishing

ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Practical Analysis of Internal Control of Enterprise Procurement and Payment LIU Na, *et al.*
- 4 Extending the Site Management Function in the Metalworking Training Based on the Excellent Plan Project Environment Construction
..... DU Xin-yu
- 7 Understanding, Discrimination and Countermeasures of Resource Based City Transformation CHEN Li, *et al.*
- 10 Audit Risk Analysis and Countermeasures of GEM Listed Companies YI Zhi-shuai
- 15 Study on the Problems and Control Strategies in the Cost of Port and Harbor Engineering QIAO Hua-qian
- 17 Optimization Analysis of Railway Transport Organization ZHENG Tong-jiang
- 19 Study on the Specific Ways and Methods of Strengthening Construction Technology and Management YAN Min
- 21 On the Present Situation and Development Countermeasure of Waste Logistics LIANG Chan-zhuo
- 23 On the Construction Method of Internal Quality Assurance System in Higher Vocational Colleges WANG Bo-rong, *et al.*
- 25 Discussion on the Significance of Efficient Water-saving Irrigation Project and Operation Management in Xi'an Town Vegetable
Base of Haiyuan County FENG Guang-rui
- 27 Application of Improved FMEA in Safety Management of Special Equipment in Port Enterprises CHEN Quan, *et al.*
- 30 Security Risk of Outbound Tourism and Risk Prevention and Control Countermeasures HUANG Ying
- 33 Discussion on the Management Mode of the Department Filing of Construction Unit Archives HUANG Fei
- 35 Discussion on Control Measures of Construction Period, Quality and Safety JIANG Hong-da
- 37 Application of Safety Management and Risk Early Warning Technology in Railway Tunnel Construction WANG Fei
- 40 Problems and Countermeasures of Virtual Reference Consultation in Ningxia Libraries WEI Jing
- 42 Research on Performance Evaluation of Expressway Construction Project in Anhui CHEN Liang
- 47 Practice and Exploration on the Group Organization Construction of the Prefecture Level Power Supply Enterprises CHEN Fen
- 49 Research on Differentiated Procurement Methods of Distribution Material LIN Miao-miao
- 51 The Value Analysis of Multimedia Devices in Universities GU Li-hong
- 53 An Analysis of the Dual Role in PPP Projects GAO Yu, *et al.*
- 56 New Ideas of Precision Poverty Alleviation in Qinghai under New Normal GUO Meng, *et al.*
- 58 Research on R&D Investment Characteristics of R&D Institutions in Jiangsu Province LI Xu-dong, *et al.*
- 61 Research on Logistics Maintenance Management of University XUE Dong-jie
- 63 Research on the Cost Strategy of Business Sustainable Development Framed with Carbon Cap and Trade MA Zhong-min, *et al.*
- 65 The Empirical Study of the Dynamic Relationship between Domestic and Foreign Copper Futures Price Based on ECM Model
..... YANG Li
- 67 Research on Training Mode of High-quality Postal Management Personnel Based on Government-Industry-University-
Institute-Users Collaboration TIAN Shuai-hui, *et al.*
- 70 Regional Economic Research Based on Multivariate Statistical Analysis SONG Yang-yang, *et al.*

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 74 Research on Transshipment Price Based on Bargaining Game SONG Nai-xu, *et al.*
78 Construction of Urban Common Distribution System under Large Data Environment LING Bin-tao
80 The Construction of Industry Chain Risk Evaluation System of Chinese Manufacturing Equipment WANG Ling-jun, *et al.*

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 82 Discussion on Main Technical Measures for Boiler Installation ZHAO Guo-xin
84 Discussion on Construction Technology of Cement Pavement Rubblization LI Guang-hong
86 Study on Seismic Optimal Design of Building Structures WANG You-san
88 Design of Electrical and Hydraulic Control System Based on Side-mounted Self-loading and Unloading Military Vehicle
..... WANG Feng, *et al.*
90 Control of Deformation of Existing Bridge in Metro Tunnel Construction WANG Yun-long, *et al.*
92 New Technology of Asphalt Pavement Preventive Maintenance SU Jing-hua
94 Technical Application of Reinforcement Bearing Well Decompression Precipitation in Interference Formation of the Foundation Pit
..... YANG Shun, *et al.*
97 Optimization of Flame Gas Cutting Process for New Type HDS Wear-resistant Steel Plate ZHUANG Li-li
99 Preliminary Study on Anti-seepage Construction Technology for Dyke of Hydraulic Engineering PANG Hai-jiao
101 Analysis of "Pit in Pit" Works in Foundation Pit Engineering XIANG Wen-jiang
104 Research on the Bearing Removal Method of Sprocket Group Bearing Seat MENG Fan
105 Development and Application of Electromagnetic Radiation Antenna Extension Rod Technology in Electromagnetic
Monitoring of Coal Face YAO Shi-lin
107 Construction Technology and Quality Control Points of SF Expansion Joint FENG Yue-kun, *et al.*
109 Construction Technology and Quality Control of Gully High Filling Roadway in Highland Collapsible Loess Area
..... YIN Dong-dong
111 Study on Disassembly Method of Roller Bearings for Mine Belt Conveyor LI Ya-ning
112 Study on the Reconstruction Scheme of Daihuang Highway Fuhe Bridge LI Shang-song
114 Study on Tunnel Door Reinforcement and Initial Launching Technology in Shield Construction MA Chang-yuan
118 Research on Reactive Power Coordination Control Strategy of Large Scale Wind Power Grid-connected Region
..... SHI Kai-ming, *et al.*
120 The Design of Internal Intelligent Emergency Power Supply Device LI Min, *et al.*
122 Design of Transistor Switching Regulated Power Supply Circuit of Ripple Suppression SUN Ya-zhong, *et al.*
124 Application of Curve Regression Analysis Method in Displacement and Settlement Monitoring of Deep Foundation Pit
Retaining Structure SHI Tao
127 Discussion on Reinforcement Scheme of -420 Chamber Group in Hebi Coal & Electricity Co., Ltd. No.9 Coal Mine
..... WANG Fang-chen
129 Design of PLC Serial Signal Transmission System Based on NE567 ZHANG Guo-ping
131 Effect Analysis of Low Nitrogen Emission Transformation of 600MW Unit SUN Zhong-yu, *et al.*
133 Precautions and Quality Control of Total Phosphorus and Total Nitrogen Determination in Water with Continuous Flow analyzer
..... GE Lei
135 Research on the Method of Interference Assembly LI Kai

VALUE APPLICATION

- 136 Investigation on the Foreign Students' Satisfaction on University Library Based on SPSS21.0 Analysis SHI Hui-dan
140 The Design and Development of Regression Testing Tools for Banking Processing ZHAN Jin-zhen
143 Research and Practice on the Cultivation of Innovative Ability of Master Students Based on Application Project Platform
..... DENG Xiao-xiang, *et al.*
145 Research on Cultivation Mode of Engineering Cost Professionals Based on Enterprise Post Requirement WANG Yu-ya, *et al.*
147 A Study on Teachers' Competence in Higher Vocational Colleges under the Background of Apprenticeship YE Yu, *et al.*
149 Evaluation of Uncertainty in Measurement Result of Indication Error of Electric Profiler HUANG Rong-hui
150 Application of BIM Technology in Temporary Project Planning and Design WANG Zhi-shan
153 Analysis and Discussion on Information System Data Security Based on PHP JIAO Xian-wei
155 Research on Operation Mode of Information System in Cloud Computing Environment GU Hao-min, *et al.*
157 Exploration and Practice of Modern Apprenticeship-type Higher Vocational Education Combined with SAIC Chexiangjia
..... TU Jie
159 Several Suggestions on College Students Employment Quality Promotion ZHANG Xiao-wei
161 Application of Ecological Idea in Water Conservancy Design Engineering LIU Bin

163	Research on the Method of Improving the Design and Manufacturing Efficiency of Modern Ship Outfitting	YE Jiang-bo
165	Analysis on Subgrade Performance Evaluation and Rapid Detection Technology of In-service Expressway	XU Tian-xi
167	Research on Vector Graphics in Design	WANG Jun
169	Reflections on the Characteristic Service of Public Libraries in Hui Nationality Area	LV Min
171	Application of Mechatronics in Engineering Specialties	HUANG Zhong-yu
173	Simulation of Power System State Experiment Based on Big Data Analysis	XIE Ke-jun, <i>et al.</i>
175	Research and Practice of Improving College Students' Comprehensive Innovation Quality Based on the Production of Innovative Works	GE Sheng-ping, <i>et al.</i>
177	The Analysis of Network Public Opinion Development Stage under Big Data Environment	YOU Yong-hua
180	Gray Fuzzy Comprehensive Evaluation of College Students' Entrepreneurial Skills	XU Jian, <i>et al.</i>
183	Design and Implementation of Warning Information System for Rice Disease Based on WebGIS	XIE Xuan, <i>et al.</i>
185	Application of Value Engineering in the Construction of Characteristic Towns	HAN Dong-min
188	How to Effectively Improve the Quality of Talent Training in Colleges and Universities	WANG Jun-fei, <i>et al.</i>
190	Significance of Haiyuan County Anti-poverty Village Rural Water Conservancy Project in 2017	TIAN Feng-guo
192	Investigation and Analysis of BIM Education Integration into Construction Management Specialty	HUANG Jian, <i>et al.</i>
195	Formation Mechanism and Control Technology of Submicron Particles in Coal Combustion	CHEN Pu-jin
197	Study on the Headteacher of Application-oriented Undergraduate to Become the Class Mentor	YAN Tao, <i>et al.</i>
199	An Intelligent Dynamic Recommendation System for Commodity Based on Personalized Guide System	YAO Jian, <i>et al.</i>
201	On the Construction of High Quality Schools in Higher Vocational Colleges	YANG Jie
203	Thoughts on Sampling Methods for Soil and Water Conservation Monitoring	WANG Bin
205	Thinking about Countermeasures of Sharing Bicycles	LI Long-xu
207	The Application of Node-Voltage Vector in Metrological Verification	HAN Yue
209	Research on Application of Data Mining in Foundry Enterprises	YANG Jun, <i>et al.</i>
211	The Application Reverse of Smart Bracelet Based on "Internet+"	XI Li-yu
212	Construction of Audio Streaming Media Data Monitoring Platform	FAN Xiao-mei
214	Problems and Countermeasures in the Construction of "Academic-Practical" Counsellor	FENG She-hong
216	How to Improve the Economic Management Ability of Civil Engineering Majors	WEN Yan-fang, <i>et al.</i>
217	Design of Wireless Transmission for Video Surveillance System of Xinjiang Silhouette Standardized Operation Point	HU Fan, <i>et al.</i>
219	Exploration of College Students' Innovation and Entrepreneurship Based on Learning Resource Cloud Platform	XU Bai-quan
221	Study on Low Temperature Damage Energy for Evaluating Low Temperature Performance of Asphalt Mixture	GUO Bo, <i>et al.</i>
223	Research on Laboratory Construction of Economic Management Discipline in Application-oriented Universities	LIANG Jun
226	The Analysis of the Interaction Relationship between College Journals and Scientific Research Management	HUANG Jia-li
228	Factors Affecting Electricity Consumption: Based on Provincial Panel Data Analysis	SUN Chu-yu, <i>et al.</i>
233	Physical Change Research of Minority College Students in Guangxi	LIU Xue-mei
236	Current Situation and Thinking of Resource Database Construction in Higher Vocational Colleges	TANG Lun
238	Research on Key Technologies of Real Time Monitoring and Early Warning System for Fire Safety	MU Fu-yuan, <i>et al.</i>
240	Practice and Research on the Training System Construction of Drug Tablet Skills Competition	XUE Ying-ying, <i>et al.</i>

THEORETICAL REVIEW

242	Research on the Risk Monitoring of Asset Securitization of Housing Accumulation Fund Personal Loans	ZHOU Wen-jun, <i>et al.</i>
244	Discussion on the Process and Development of Nurse Scheduling in China	YUAN Ling-ling

COMPREHENSION

246	Teaching Flow Chart Design of Electronic Design Automation Course Based on Project of "Three-man Voter"	CHEN Hua-min, <i>et al.</i>
248	Exploration of Vocational Skills Competition to Promote the Course Project Reform of "Android Application Development"	LI Gui-zhen
250	The Development of Western Family Resilience Theory and Future Trends	WANG Ling-ping, <i>et al.</i>
252	Curriculum Construction of Talent Training Survey Based on Internship of Hotel Management Students in Higher Vocational Colleges	YANG Shu-yuan
254	Analysis of Current Situation and Improvement Measures of English Listening and Speaking Course for Non-English Majors Based on Skills Competition	DING Dong-mei
256	Teaching Practice for "Land Information System" Course Based on MOOC and Flipped Classroom	WANG Xiao-xuan, <i>et al.</i>
258	Exploration of Student Education Management Based on the Characteristics of Students from Technical to Undergraduate	CHEN Jian

2015第三届价值工程与项目管理国际会议

◇ 剪影 ◇

(文见本期封二)



北京航空航天大学党委副书记、
副校长、中国工程院院士张军



美国价值工程师协会主席
玛丽安·刘易斯



米兰比科卡大学教授、IEEE
系统杂志总编Vincenzo Piuri



终身价值专家、博士、台湾
新竹交通大学教授张柏毅



北京市工程咨询公司
副总经理王革平



西南财经大学副教授、北京价
值工程学会副秘书长张汉鹏



万方数据

图为部分会议代表合影